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Câciu: Toate elemente de sprijin vor fi sustinute din buget fara a afecta deficitul

public

Pachetul de sprijin social cu care am venit necesita o presiune pe deficit, însa toate elementele de sprijin

pentru economia României vor fi sustinute din buget fara a afecta deficitul public, a declarat, luni, la "Ora

Guvernului", ministrul Finantelor, Adrian Câciu.

 

"Este anul 2022, un an complicat care este supus unei presiuni inflationiste care nu s-a mai manifestat din 2002. O

presiune inflationista care vine nu din intern, cât vine din extern. Ţari europene care nu s-au mai confruntat cu

acest fenomen, poate de 50 de ani. Mai mult decât atât, criza preturilor la energie o cunoasteti cu totii. Gestionarea

acestei situatii cu privire la oferta diminuata de energie, conflictul din Ucraina care a generat si o problema la

lanturile de aprovizionare cu combustibili, toate aceste elemente au condus Guvernul în a lua masuri adaptive,

dinamice pentru a sprijini economia României. Efectul îl vedeti în cresterea economica pe trimestrul I. Cresterea

economica nu se face din birou si nu a facut-o nici Guvernul, ci parteneriatul între Guvern si mediul de afaceri. Le

multumesc antreprenorilor pentru faptul ca au înteles ca suntem solidari cu acestia si ca încercam sa sprijinim cu

stimuli economici concreti, cu bani în economie. Acest lucru s-a întâmplat în trimestrul I si se întâmpla în

continuare. Evident, acest pachet de sprijin cu care am venit necesita o presiune pe deficit. De aceea Guvernul a si

luat masura sa diminueze cheltuielile bugetare cu minim 10%. În acelasi timp, toate elemente de sprijin pentru

economia României vor fi sustinute din buget fara a afecta deficitul public, asa cum este angajat în legile bugetare

anuale. De altfel acest lucru se va vedea în rectificarea bugetara", a spus Câciu.

 

Demnitarul a explicat faptul ca a preluat "o situatie complicata", iar "primul lucru pe care l-am facut pentru a

stabiliza România a fost sa-i oferim un buget potrivit legii".

 

"Am preluat o situatie foarte complicata. N-as vrea sa ma refer la ipocrizie din perspectiva celor care ne-au condus

înainte, dar situatia complicata întotdeauna înseamna o mostenire. O situatie complicata reprezentând deficite

imense, deficit de cont curent de 7%, un deficit public mare, prognozat sa se termine în 7,13% în anul 2021, dupa

ce în anul 2020, în timpul pandemiei, am avut 9,4%, o datorie publica crescuta cu 13,7 puncte procentuale în doar

doi ani de zile... Am anuntat de la început ca situatie este complicata. O inflatie care s-a triplat într-un singur an, în

2021, când era si USR la guvernare, de la 2,6%, în noiembrie când am preluat mandatul era 7,8%. Dobânzi care

s-au dublat într-un singur an, tot în anul 2021, de la 2,4%, am preluat la 5,5%. Deci, iata elemente care evoluau

într-un mod îngrijorator. Am preluat guvernarea, am preluat mandatul si am încercat sa echilibram si sa stabilizam

România. Primul lucru pe care l-am facut pentru a stabiliza România a fost sa-i oferim un buget potrivit legii,

înainte de începerea exercitiului financiar", a mentionat ministrul Finantelor.

 

Acesta a adaugat ca "acest lucru a condus la predictibilitate fiscal-bugetara, la generarea de încredere în rândul

investitorilor atât straini, cât si români".

 

"(...) datele pe primele trei luni, din perspectiva investitiilor straine directe, ne arata ca acestea au crescut cu 9,4%

fata de aceeasi perioada a anului trecut si au dus la redeschiderea dialogului cu Comisia Europeana cu privire la

modul în care România abordeaza procedura de deficit excesiv si iesirea din aceasta (...) Mai mult decât atât, în

luna noiembrie si decembrie 2021, am reusit reducerea deficitului pe ESA, desi era prognozat la 8%, la 7,1%.

Multi spun ca s-a facut lucrul acesta înainte. Va spun ca nu s-a facut, pentru ca erau foarte multe cheltuieli amânate

când am venit la guvernare, de peste 40 de miliarde de lei. Daca va aduceti aminte, la rectificarea pe care au

facut-o erau prinsi banii de pensii, salarii, dar am trecut peste si le-am rezolvat", a mentionat Adrian Câciu.

 

Ministrul Finantelor participa, luni, în Plenul Camerei Deputatilor, la "Ora Guvernului", la invitatia Uniunii Salvati

România (USR), care a solicitat demnitarului sa explice masurile de oprire a scumpirilor si pentru a controla
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deficitul. 
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